

အဘူဉ် ၂၀

ပဆာဂုဆာဝါဘဉ် DeKalb ကီၢ်ရုၢ်ခိးထံၣ်ကွီလီၢ်ကဝီဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်,

ကီၢ်လၢပကနၢ်လၢ ပလဲခိဖျိတ့ၢ် ၂၀၂၁ လါအခိၣ်ထံးတလါ တလၢကွံာ် လါတတ်ယၣ်ယၣ်လံ. ဘဉ်ဆဉ်တၢ်လၢအတကီခဲလၢ ပကနၢ်အိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ပဲ ပတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးမၤတၢ်ဒီးသ့ၣ်ပိၤသးဝးအအိၣ်ဒီးပုၤဖဲလၢပကီၢ်ရုၢ်ခိးထံၣ်အတၢ်အိၣ်သးလၢအလဲခိဖျိဘဉ် တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲကိးမံၤဒဲးအကတီၢ်, လၢအလီၤကၢ်ဒ် Martin Luther King, Jr အသိးန့ၣ်လီၤ. ဖဲပမၤလၢကပီၤတၢ်စံၣ်စိၤတဲစိၤအန့ၣ် လၢအမ့ၢ် Dr. Martin Luther King, Jr. မုၢ်န့ၣ်ဒီး ကီၢ်ခိၣ်အတၢ်ဆိၣ်လီၤသးပံးမုၢ်ဒါအမ့ၢ်န့ၣ်, ဖဲထံကီၢ်ပုၤကွဲးထါသးစၢ်လၢအ မၤန့ၢ်ခိၣ်ဖး အဆိကတၢ်တကလၢအမ့ၢ် Amanda Gorman ဖးထီၣ်အထါ “တၢ်လုၢ်လၢကဘဉ်ထီၣ်သကိး” “The Hill We Climb (တၢ်လုၢ်လၢ ပထီၣ်အိၣ်)” န့ၣ်လီၤ.” ထါလၢအပုၤဒီးအစိကမိၤတယုၢ်အံၤဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ပုၤကိးဂၤဒဲးလၢ တၢ်အိၣ်သးတဖၣ်မ့ၢ်အိၣ်လဲၣ် မ့တမ့ၢ် အိၣ်ဒီးသးအတၢ်တူၢ်ဘဉ်လဲၣ်ဒုၣ်လဲၣ်, ပအိၣ်ဒီး တၢ်မုၢ်လၢကွီၢ်စိလၢ အကၢ်အကျၢၤဒ်လၢခါသန့ၣ်အသိးဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အိၣ်ပဲထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါနုၤလၢနကမၤသကိးတၢ်ဒီးယၤလၢတၢ်ဆဲးယုၤကျဲဆူညါလၢတၢ်ကအိၣ်ကဆိး. သါထီၣ်သါလီၤဒီး မၤကဲထီၣ်လိၣ် ထီၣ်တၢ်လၢတၢ်မုၢ်လၢကွီၢ်စိအကျဲဒီးတၢ်သ့ၣ်ပိၤသးဝးအကျဲလၢအကမၤပီၤထီၣ်တၢ်လၢတၢ်မုၢ်လၢကွီၢ်စိလၢအကၢ်အကျၢၤအဖိခိၣ် လၢတၢ်အိၣ်သးခဲလၢအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဒ်နသ့ၣ်ညါအသိး, ဖဲ လါယနုၤအါရံၣ် ၁၁ သီ ပဆာန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤချးန့ၣ်ချးသီလၢ Dekalb ကီၢ်ရုၢ်ခိးထံၣ်ကွီ လီၢ်ကဝီ (DeKalb County School District (DCSD)) အတၢ်အိးထီၣ်ကဒါက့ၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲဖဲတၢ်ကျဲဘဉ်ကူၣ်သု ကမံးတံာ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢ COVID-19 အဒိၣ်အလဲၢ်ဒီးတၢ်ဆါတၢ်ရၤလီၤသးအယုၢ်အါလၢပကီၢ်ရုၢ်ခိး ထံၣ် အပူၤအယိ. တၢ်မၤတၢ်ဆါတံာ်လၢတၢ်ပလီၢ်သ့ၣ်ပလီၢ်သးအပူၤလၢပုၤကွီၢ်ဖိတဖၣ်က့ၤမၤလိကဒါက့ၤတၢ်လၢခဲသကိးမဲာ် ဖဲလါယနုၤအါရံၣ် ၁၉ သီ, ဒ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်လၢအပူၤကွံာ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

ယအဲၣ်ဒီးမၤလီၤတၢ်လၢ ပကဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤတၢ်ဘိးဘဉ်သ့ၣ်ညါခဲန့ၣ်ဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ် တချးလၢတၢ်မုၢ်လၢကွီၢ်စိတၢ်ဟဲက့ၤ ထီၣ်မၤလိကဒါက့ၤတၢ်လၢနီၢ်ကစၢ်လၢပုၤကွီၢ်ဖိဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖၣ်ဒီးကရူၢ်တဖၣ်ကဆဲးပညိၣ် တၢ်စူးကါတၢ်မၤအကျဲသန့ၣ်လၢတၢ်မၤကီၢ်ညါထီၣ်တဖၣ်ဒီးကွီၢ်တၢ်အိၣ်ကတံာ်ကတီၤသးအဖိခိၣ် လၢကမၤလီၤတၢ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ခဲလၢ အိၣ်ကတံာ်ကတီၤသးလၢကတူၢ်လီၢ်ပုၤကွီၢ်ဖိတဖၣ်ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ဖဲပဟဲက့ၤကဒါက့ၤဆူတီၤဒေးသ့အခါန့ၣ်လီၤ. ဖး အါထီၣ်ဘဉ်ယးဒီးတၢ်မၤအကျဲသန့ၣ်တဖၣ် ဖဲအံၤ. သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢ - နတၢ်ပူၤဖျဲးခဲလၢန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲတၢ်အရ့ဒိၣ်ကတၢ်လၢပဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**DCSD ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်**

စံးဘျးဘဉ်ပမိၢ်ဟံၣ်ဒီးကွီၢ်သရၣ်ခဲလၢလၢအကွၢ်ဒီးန့ၣ်လီၤပုၤယုၢ်လၢပဝံာ်ဘျိၣ်အမူးလၢတၢ်မၤအိၣ်ဖဲအပူၤကွံာ်လၢအ့ထာၣ်နဲးအဖိ ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤနတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖး, ဒီးတၢ်သးစၢ်ဆါတဖၣ် ဒ်ပဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးဘဉ်ယးဒီး ကီၢ်ရုၢ်ခိးထံၣ်ကွီလီၢ်ကဝီတၢ်အိးထီၣ်ကဒါက့ၤတၢ်တိာ်ကျဲန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်တချးန့ၣ်ဝံာ်ဘျိၣ်အမူးဘဉ်န့ၣ်, ဝံသးစူၤလဲၤကွၢ်ဖဲအံၤလၢန ကကွၢ်အဂီၢ် -

အဲကလံး - <https://fb.watch/39hp97Mz96/>

စပုဂ် - <https://youtu.be/um9m5rDShPY>

ဒ်ယဟ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဖဲၣ်ဘျီၣ်မူးအကတီၢ်, ပတၢ်ဖဲၣ်တၢ်မပုၤမတၢ်ဖိတဖၣ်ဒီးကွီၣ်ခိၣ်တဖၣ်မသကိးတၢ်ဆူၣ်ဆူၣ်လၢကကတဲာ်ကတီၢ် တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်လၢတၢ်မလိလၢနီၢ်ကစၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပမၤတနံၤဘၣ်တနံၤတၢ်ဟဲန့ၣ်လီၤ, မၤတၢ်သမံထံလၢတၢ်လီၢ်ကဝီၤမနုၤတဖၣ် လၢတၢ်လိၣ်ပၣ်ဖျါထီၣ်အိၣ်ဒီးမၤတၢ်မတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢတၢ်န့ၣ်လီၤအိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲပဟဲက့ၤကဒါက့ၤဆူတီၤကွီၣ်လၢမဲာ်သကိးမဲာ်တၢ်သိၣ်လိတသ့ဒီးဘၣ်အခါ, ပကဆဲးစူးကါ CDC အတၢ်မၤကိညာ်ထီၣ်တၢ်မအကျဲ သန့အရူဒိၣ်ယံာ်ထံၣ်လၢကမၤဖျါလီၤအိၣ် COVID-19 အတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အပတီၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဒီးတၢ်ဆါတၢ်ရလီၤသးလၢကွီၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်မအကျဲသန့တဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဝဲ -

- စူးကါနီၣ်ကျိၢ်ဘၢမဲာ်ထီၣ်တၢ်ဒီးဘၣ်ဘျိးဘၣ်ဒါ
- တၢ်အိၣ်စိၤဖျါယံာ်လိၣ်သးဒီးပုၤကအအါကတၢ်တသ့ဖဲအသ့
- တၢ်သ့စု
- တၢ်လူၤပိာ်ထွဲထီၣ်တၢ်ဆဲးကျိးဒီး DeKalb တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ကမံးတံာ်

တၢ်အံၤလုာ်ဒီးတၢ်မအကျဲသန့တဖၣ်အံၤ ပကဆဲးရဲၣ်ကျဲတၢ်ဟဲက့ၤဆူတီၤပူၤလၢကအိၣ်ဒီးတၢ်ပူၤဖျိး, လၢအဆါတအိၣ်ဒီးအိၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢလၢပပုၤမတၢ်ဖိဒီးပပုၤကွီၣ်ဖိတဖၣ်ခဲလၢာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲယန့ၢ်ဟံၢ်တၢ်ဆိတလဲတဖၣ်အံၤလၢတၢ်ဆါကတီၢ်တဖၣ် အံၤအခါ, ယတၢ်န့ၣ်အိၣ်လၢလၢပုၤပုၤလၢသုတကၤစုာ်စုာ်အပူၤ - ပကရူၢ်, ခိၣ်န့ၢ်, ကမံးတံာ်မိာ်ပုၤဒီးပပုၤကွီၣ်ဖိလၢအလီၤဆိ တဖၣ် - ဒီးစံးဘျိးဘၣ်နတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ဆိတလဲဘျီဘၣ်အိၣ်သ့ညီကဒၣ်ဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်ထံၣ်တၢ်ပာ်သးလၢအလဲၢန့ၣ် လီၤ.

ပဝဲခဲလၢာ်ပန့ၢ်ဟံၢ်တၢ်ဆါကတီၢ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲလၢတအိၣ်ဒီးတၢ်မနီၣ်မၤယါဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢပဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်အဂီၢ်, ပန့ၢ်ဟံၢ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်လၢကမၤန့ၢ်တၢ်ဆဲးကျိးတဲသကိးတၢ်ဖျိဖျါဖျါ, လီၤပလိာ်လိာ်သးထီၣ်တၢ်ဒီးချူးနံၤချူးသိန့ၣ်လီၤ. ပ [ဖိးထၢၣ်လၢတၢ်အိးထီၣ်ကဒါက့ၤကွီၣ်အံၤ](#) ကြားမ့ၢ်ဝဲ တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲလၢနကလဲၤကွၢ်အိၣ်လၢနကသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤချူးနံၤချူးသိ ခဲလၢာ်ဘၣ်ယးဒီး DCSD အတၢ်အိးထီၣ်ကဒါက့ၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲဖိးထၢၣ်အဖိခိၣ်, နကမၤလိန့ၢ်တၢ်ကိးမံးဒဲး လၢတၢ်ဘိးဘၣ်ရလီၤ, တၢ်ပူၤဖျိးတၢ်သိၣ်တၢ်သိသနီၣ်, ဝံစိာ်တီဆုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤချူးနံၤချူးသိတဖၣ်, တၢ်မလိမၤဒီးလၢအ့ထၢၣ် နဲးအဖိခိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်န့ၢ်ဂံၢ်န့ၢ်ဘါဒၣ်လဲာ်န့ၣ်လီၤ. ယဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဟံၣ်ဖိယိဖိကိးဒူၣ်လၢကမၤနီၣ်မၤယါယာ်ဒီးလဲၤကွၢ်တၢ်အိး ထီၣ်ကဒါက့ၤပုာ်ယဲၤသန့ခဲအံၤလၢတၢ်ဒီးန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤချူးနံၤချူးသိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သိၣ်လိတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤစးထီၣ် ဝဲလၢယနုၤအါရံၣ် ၁၉ သီ, ၂၀၂၁

တၢ်ဘျးလၢနဟ့ၣ်ထီၣ်နတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်ဘၣ်ယးဒီး တၢ်သိၣ်လိတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ရဲၣ်ပးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဆူက့ၣ်ခိၣ်ဒီးပုၤမတၢ်ဖိတဖၣ်အအိၣ် လၢကကတဲၣ်ကတိၤတၢ်ဆူခိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆိတလဲဘၣ်တၢ်ညိန့ၣ်အလီၢ်အိၣ်ဝဲ တၢ်ဆၢကတီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

DeKalb ကီၢ်ရၣ်ခိးထံၣ်က့ၢ်လီၢ်ကဝိၤ (DCSD) အံၤမၤဘၣ်လိၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးလၢအူထၢၣ်နဲးအဖိခိၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ စးထီၣ်လၢ လၢယနုၤအါရံၣ် ၁၉ သီ, ၂၀၂၁ န့ၣ်လီၤ. တၢ်စိၣ်ဆူခိၣ်ဆူတီၤပတီၢ်မုၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤန့ၣ်ကပျဲတၢ်သိၣ်လိတၢ်ဆၢကတီၢ်အါထီၣ် ဘၣ်လိၣ်ဘၣ်စးထီၣ်လၢပုၤက့ၢ်ဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တနံၤဘၣ်တနံၤတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤကပၣ်ပနီၣ်လီၤတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိ အကတီၢ်တဖၣ်အဂီၢ် (ဂီၤခိတၢ်အိၣ်ဒီးမုၢ်ထုၣ်တၢ်အိၣ်) ဒီးတၢ်အိၣ်ဘျးကသုၣ်လၢတၢ်စူးကါတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်အကျိၤအကျဲတဖၣ်န့ၣ် လီၤ. တီၢ်တၢ်မၤလိတဖၣ်ကစးထီၣ်အသး ဝဲ မုၢ်တနံၤ, မုၢ်ခဲနံၤ, မုၢ်လွံၢ်နံၤ, ဒီးမုၢ်ယံၢ်နံၤန့ၣ်လီၤ. က့ၢ်သရၣ်ဒီးပုၤက့ၢ်ဖိခဲလၢက စူးကါမုၢ်သနံၤဒ် တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ်သိၣ်လိအမုၢ်နံၤ လၢကပျဲပုၤက့ၢ်ဖိတဖၣ်လၢကမၤန့ၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤမၤစၢၤဆိတၢ်, တၢ်ဘၣ်ဘၣ် မၤဂ့ၢ်ထီၣ်တၢ်, ဒီး/မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤချ့ထီၣ် နီၢ်တဂၤ မ့တမ့ၢ် ပုၤက့ၢ်ဖိ-က့ၢ်သရၣ်ကရူၢ်ဖိတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤတဖၣ်လီၤ.

တလၢကွံၣ်ကတီၢ်ဆိက့ၢ်, တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤလၢလၢ ဟ်ဖျါထီၣ်မံးနံးအစ့ၤကတၢ်လၢပုၤက့ၢ်ဖိတဖၣ်ကမၤန့ၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤလီၤလီၤ လၢအ ဝဲသ့ၣ်အက့ၢ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝိၤက့ၢ်ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်ဒီးက့ၢ်သရၣ်တဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဆိတလဲမၤဘၣ်လိၣ်တၢ်ညိ လၢကမၤ အါထီၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးလၢတၢ်ထံၣ်လိၣ်သကိးလၢမဲၣ်သကိးမဲၣ် ဒ်အလိၣ်အိၣ်ဝဲအသိး လၢကဆိၣ်ထွဲပုၤက့ၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤက့ၢ်ဖိတဖၣ်ကဆဲးန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်မၤသကိးတၢ်လၢနီၢ်တဂၤဒီးကရူၢ်က့ၢ်တၢ်မၤတဖၣ်အပူၤ လၢအမၤအါထီၣ်အသးအါန့ၢ်ဒီးတၢ်မၤလိ မၤဒီးလၢတၢ်ထံၣ်လိၣ်သကိးသးလၢမဲၣ်သကိးမဲၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးတၢ်ပၣ်ပနီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်အတက့ၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တီၢ်ပတီၢ်		တၢ်ထံၣ်လိၣ်သးလၢမဲၣ်သကိးမဲၣ်တၢ်ပၣ်ပနီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်အတက့ၢ်
ကတီၢ်ဆိ		တသီ ၁ န့ၣ်ရံၣ် တုၤ ၁ဒ် န့ၣ်ရံၣ် စုၣ်စုၣ်လၢ DECAL တခါစုၣ်စုၣ်အဂီၢ်
တီၢ်ဖုၣ်က့ၢ်	K- ၂ တီၤ	တၢ်မၤလိတကတီၢ် အစ့ၤကတၢ် ၁၅ မံးနံး
တီၢ်ဖုၣ်က့ၢ်	၃-၅ တီၤ	တၢ်မၤလိတကတီၢ် အစ့ၤကတၢ် ၂၀ မံးနံး
တီၢ်ခၢၣ်သး	၆-၈ တီၤ	တၢ်မၤလိတကတီၢ် အစ့ၤကတၢ် ၃၀ မံးနံး
တီၢ်ထီက့ၢ်	၉-၁၂ တီၤ	တၢ်မၤလိတကတီၢ် အစ့ၤကတၢ် ၃၀ မံးနံး

တၢ်ကွၢ်ပုၤကွၢ်ဖိလံာ်န့ၣ်လံာ်လါလၢလၢယန့ၣ်အါရံၣ်အဂီၢ်

လၢတၢ်ကတၢၢ်ကတၢၢ်တၢ်မၤလိခံကတၢၢ်တၢ်တကတၢၢ်အဂီၢ်, ဝံသးစ့ၤကွၢ်ကတၢၢ်ကတၢၢ်ပုၤကွၢ်ဖိလံာ်န့ၣ်လံာ်လါဒီးနဖိတက့ၢ်. ပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်ကတၢၢ်ကတၢၢ်လၢတၢ်မၤအိၤလၢအ့ၣ်န့ၣ်ဒီးအဖိခိၣ် စးထီၣ်ဖဲလၢယန့ၣ်အါရံၣ် ၁၉ သီ, ၂၀၂၁ န့ၣ်လီၤ. ဝံသးစ့ၤပာ်သ့ၣ်ပာ်သးလၢမ့ၢ်သၢန့ၣ်, လၢယန့ၣ်အါရံၣ် ၂၀ သီန့ၣ်, တၢ်ပာ်ပာ်နီၣ်အိၣ်အိၣ်မ့ၢ်ဝဲတၢ်ဒုၣ်စၢတၢ်မၤလိမၤဒီးအမ့ၢ်န့ၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

လၢယန့ၣ်အါရံၣ် ၂၀၂၁						
မ့ၢ်အိၣ်ဘျးန့ၣ်	မ့ၢ်တန့ၣ်	မ့ၢ်ခံန့ၣ်	မ့ၢ်သၢန့ၣ်	မ့ၢ်လျှိုၣ်န့ၣ်	မ့ၢ်ယံၣ်န့ၣ်	မ့ၢ်လုၣ်န့ၣ်
					1	2
10	11 တၢ်ဒုၣ်စၢယံၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ် န့ၣ်ကတၢၢ်တၢ်ဒီးစး	12 တၢ်ဒုၣ်စၢယံၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ် န့ၣ်ကတၢၢ်တၢ်ဒီးစး	13 တၢ်မၤလိမၤဒီးလၢနီၣ်ကတၢၢ်မ့ၢ်န့ၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ် တၢ်မၤလိကတၢၢ်ကတၢၢ်တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂဲၤတဖၣ်	14 ကွၢ်သရၣ်/ပုၤမတၢ်ဖိတၢ်မၤမ့ၢ်န့ၣ် ကွၢ်ကးတၢ်	15 ကွၢ်ကးတၢ်	16
17	18 Dr. Martin L. King, Jr. နံၤသဘျုး ကွၢ်ကးတၢ်	19 - တၢ်မၤလိခံကတၢၢ်တၢ်တၢ် (Second Semester) (မၤအိၣ်တၢ်မၤလိပုၤအကတၢၢ်) တၢ်ဒုၣ်စၢယံၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်	20 + တၢ်ဒုၣ်စၢယံၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်	21 တၢ်ဒုၣ်စၢယံၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်	22 တၢ်ဒုၣ်စၢယံၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်	23
24	25 တၢ်ဒုၣ်စၢယံၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်	26 တၢ်ဒုၣ်စၢယံၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်	27 တၢ်မၤလိမၤဒီးလၢနီၣ်ကတၢၢ်မ့ၢ်န့ၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်	28 တၢ်ဒုၣ်စၢယံၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်	29 တၢ်ဒုၣ်စၢယံၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်	30
31	~တၢ်နီၣ်- လၢယန့ၣ်အါရံၣ် ၁၉ သီ, ၂၀၂၁ - ပုၤမတၢ်ဖိဒီးပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်လၢကမၤပိာ်ထွဲတၢ်သိၣ်လိတၢ်ရၣ်လီၤကျဲၤလီၤတၢ်ကူးလီၤအိၣ်လၢ Infinite ကွၢ်ကရၢ်အပူၤအသိး +တၢ်နီၣ်- လၢယန့ၣ်အါရံၣ် ၂၀ သီ, ၂၀၂၁ - ပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်ကန့ၣ်လီၤပာ်သ့ၣ်လၢတၢ်ဒုၣ်စၢယံၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လၢပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်. တန့ၣ်အိၣ်တၢ်တုၤကၢၤအိၣ် ပုၤမၤလိတၢ်ဖိန့ၣ်သဘျုးအမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.					

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်တမံၤလၢလၢဘၣ်ယးဒီးနဖိအတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ မ့ၢ်တမ့ၢ် ပုၤကွၢ်ဖိလံာ်န့ၣ်လံာ်လါန့ၣ်, ဝံသးစ့ၤဆဲးကျၢနဖိအကွၢ်ခိၣ်, ကွၢ်သရၣ်(တဖၣ်), မ့ၢ်တမ့ၢ် ပုၤဟ့ၣ်ကုၣ်တၢ်တက့ၢ်.

တၢ်ဒီးစးတၢ်ဂ့ၢ်ချးန့ၣ်ချးသီ

မ့ၢ်လၢအခဲအံၤတၢ်ဆါသတြိၣ်အယိ, ကီၢ်ရၣ်ကွၢ်လီၢ်ကဝိၤ ကဘၣ်မၤလိတၢ် တၢ်သမံသမိးတဖၣ်ဘၣ်တၢ်ပၤဆုၣ်ရဲၣ်ကျဲၤအိၣ်လၢ ကျဲလၢကဆဲးပျဲပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်လၢကပူၤဖျဲးဒီးအိၣ်ပျဲးဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဖဲတၢ်လူၤပိာ်မၤထွဲတၢ်ဖိၣ်ဂၢၢ်ဒီးပၤဆုၣ်တၢ်ဆုးတၢ်ဆါဒီး တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဒီးသစၢထၢၣ် (Centers for Disease Control and Prevention (CDC)), DeKalb ကီၢ်ရၣ်ခိးထံၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ကမံးတၢ် (DeKalb County Board of Health) ဒီး DeKalb တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဖဲကျဲၤ (Georgia Department of Education) န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကမ့ၢ်.

၆ DeKalb တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဖဲကျဲၤ (Georgia Department of Education) (GaDOE) တၢ်ဘျုးယဲဝဲအသိး, ကီၢ်ဖဲၣ်-အိၣ်ထွဲမၤစၢတၢ်သမံသမိးခဲလၢာ်, ပာ်ဃုာ်ဒီး ACCESS ဒီး Georgia တၢ်ပာ်ပာ်နီၣ်နီၣ်ထီၣ်တၢ်သမံသမိးတဖၣ်,

ကဘဉ်တၢ်ပၤဆူၤရဲၣ်ကျဲၤအီၤလၢမဲၣ်-သကိး-မဲၣ်တၢ်မၤအကျိၤအကျဲၤအပူၤ လၢကမၤပိၣ်ထွဲၣ်ဖျဲၣ်တၢ်န့ၣ်ကျဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မိၢ်ပၢ်တဖၣ် မ့ၢ်ယုထၢလၢအဝဲသ့ၣ်အဖိတန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်လၢ တၢ်ဒီးစးလၢမဲၣ်-သကိး-မဲၣ်အကတီၢ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်, ဝံသးစူၤ ဆဲးကျဲၤန့ၣ်အကတီၢ်တဖၣ်ပီၣ်သကိး တၢ်ဒီးဘဉ်လၢတမ့ၢ်-တၢ်တန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်ဘဉ်န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဂီၢ်ခါကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ဒူးတၢ်မၤလိမၤဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီ (Measures of Academic Progress (MAP)) တၢ်ပၤဆူၤရဲၣ် ကျဲၤအံၤတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤလီၤအီၤလၢ လၢယန့ၣ်အါရဲၣ် ၄ သီ - လၢဖၣ်တြုၤအါရဲၣ် ၂၆ သီ, ၂၀၂၁ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲအိၣ်လၢတၢ်ဒုၣ်စၢ ယံၤတၢ်မၤလိမၤဒီးခိၣ်ယၢအကတီၢ်အခါ, ပုၤကွဲၤဖိတဖၣ်ကဘဉ်ဟံးန့ၣ် MAP တၢ်ဒီးစးလၢတၢ်မၤအီၤလၢအုထၢၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ်လၢ ကီၢ်ရဲၣ်ကျဲၤလီၤကဝီၢ်-ထုးထီၣ်ဟ့ၣ်လီၤ မ့တမ့ၢ် နီၢ်ကစၢ်ပိးလိအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. နီၣ်လဲၣ်ဂ့ၤ, မ့ၢ်လၢ တၢ်ဂီၢ်ခါကတီၢ် MAP တၢ်သမံသ မိးအန့ၣ်အာၣ်အယီ, ပုၤကွဲၤဖိတဖၣ်ကဘဉ်ဟံးန့ၣ် MAP တၢ်ဒီးစးလၢ တၢ်ဒီးစးအကျိၤအကျဲၤလီၤဆီခံခါအပူၤ, လၢတၢ်ဒုၣ်စၢ ယံၤ (တၢ်စူးကါဝဲအုၣ်ဒီးကျိၣ်) ဒီး မဲၣ်-သကိး-မဲၣ် (တၢ်ဂီၢ်တၢ်ဒူးဒီးတၢ်ဖးလဲၣ်) န့ၣ်လီၤ. မိၢ်ပၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ယုထၢလၢအဝဲသ့ၣ်အဖိ တန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်လၢမဲၣ်-သကိး-မဲၣ်တၢ်ဒီးစးအကတီၢ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်, ပုၤဖိသ့ၣ်တဟံးန့ၣ်တၢ်မၤလိမၤဖိဖျိၣ်ဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ်အံၤ ဘဉ်န့ၣ်လီၤ.

သးခုယုၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤ.

ဆူ ပ DSCD ကရၢခိၣ် ဒီး ကရၢခိၣ်စၢ

ပသးခုယုၣ်ဒီး ကမံးတံၢ်ကရၢခိၣ် Mrs. Vickie B. Turner လၢတၢ်ယုထၢထီၣ်အီၤလၢတအိၣ်ဒီးပၢ်ဖျါထီၣ်ပုၤအမံၤတဖၣ်, ဒီး Mr. Dijon DaCosta ကရၢခိၣ်စၢလၢတၢ်ယုထၢထီၣ်အီၤခိဖျိတၢ်တဖၣ်ဖျါထီၣ်မံၤတဖၣ်လၢ Dekalb ကီၢ်ရဲၣ်ခိးထံၣ်တၢ်အိၣ် ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ကမံးတံၢ်န့ၣ်လီၤ.

Mrs. Turner, န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲကရၢဖိလၢအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဆူၣ်သးဂဲၤလၢ Dekalb ကီၢ်ရဲၣ်ခိးထံၣ်အပူၤလၢ ၂၀ နံၣ်အဂီၢ်, ဟ့ၣ်လီၤသး မၤတၢ်လၢကမ့ၢ်တၢ်ကူၣ်ဘဉ်ကူၣ်သ့အဂီၢ်လၢ ၂၄ နံၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ယုၣ်ဒီးတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်လၢကီၢ်ရဲၣ်ကျဲၤလီၤကဝီၢ် ၅ နံၣ် ၆ နံၣ်ယုၣ် ယုၣ်, ဒီး Mrs. Turner ဟ့ၣ်လီၤသးမၤတၢ်လၢကစူးကါအဝဲအတၢ်လဲၤခိဖျိဒီးတၢ်သ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ်လၢပုၤတဝၢအပူၤဒီးတၢ် ကူၣ်ဘဉ်ကူၣ်သ့အပူၤလၢအဝဲအမူအဒါအသီအပူၤန့ၣ်လီၤ.

Mr. Dijon DaCosta န့ၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ DCSD အပူၤ ဝဲ ၂၀၁၄ နီၣ်ပုၤကူၣ်သ့ကူၣ်ဘဉ်တဂၤအသိးတချုးလၢအစးထီၣ်န့ၣ်လီၤ မၤတၢ်လၢ ကီၢ်ရဲၣ်ကျဲၤလီၤကဝီၢ်နီၣ်ဂံၢ် ၆ ဝဲ ၂၀၁၈ အပူၤန့ၣ်လီၤ. နီၣ်အမ့ၢ်ခိၣ်န့ၣ်လၢအိၣ်ပုၤဒီးတၢ်သ့ၣ်ဆူၣ်သးဂဲၤတဂၤအသိး အဝဲ ပညိၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်လၢပုၤသးစၢတဖၣ်အဘဉ်စၢ, အဝဲသ့ၣ်ပီၢ်သးဝးဘဉ်ယးဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်လၢ အသီသံၣ်ဘဲတဖၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲ မၤစၢတၢ်ဖျိဖျါဖျါလၢအဝဲအမူအဒါတၢ်ဖံးတၢ်မၤအသီအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ယသ့ၣ်ပီၢ်သးဝးဒိၣ်ဒိၣ်ကလဲၣ် ဘဉ်ယးဒီးခိၣ်န့ၣ်လၢအဖျိးစိခံၤလၢကံးဒီးအဝဲသ့ၣ်ကတီၢ်ခိၣ်ရိၣ်မဲကမံးတံၢ်မိၢ်ပုၤနီၣ်လဲၣ်ဒီးပုၤ တဝၢကအိၣ်ဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီလၢအဂ့ၤဒီးဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဆူၣ်ညါန့ၣ်လီၤ.

ယသးအိၣ်စံးဘျူးဘၣ်စ့ၣ်ကိး ကမံးတံၣ်ကရၢခိၣ် **Chair Mr. Marshall Orson** လၢအသ့ရူတံၣ်ရူသကိးလၢအဝဲအတၢ်မၤဒီးတၢ် ကဲခိၣ်ကဲန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်အသိး, ဖဲယဆၢလီၤပတၢ်သးခုယုၣ်အခါ, ယသးခုယုၣ်စ့ၣ်ကိး **DCSD** တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ကမံးတံၣ်မိၢ်ပှၢ်ကရၢဖိတဖၣ်လၢ ဘၣ်တၢ်ယုထၢထီၣ်ကဒါက့ၤအိၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အတၢ်မၤလီၢ်လၢတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢယနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ယဲ ယအဲၣ်ဒီးစံးဘျူးဘၣ် အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢအတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးမၤတၢ်လၢပကီၢ်ရူၣ်ကိၣ်လီၢ်ကဝီၤအဂီၢ်, နတၢ်သ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ်လၢပပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်ဒီးပုၤမၤ တၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ် ဒီးနဆဲးခိၣ်ထွဲမၤစၢၤယၤဒီးကရၢအကလုာ်ကလုာ်လၢအမၤသကိးတၢ်ဒီးနလၢတနံၤဘၣ်တနံၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤ အခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢကထံၣ်ဘၣ်ကမံးတံၣ်ကရၢဖိစ့ၣ်အဂီၢ်, လဲၤက့ၢ် **ဖဲအံၤ**.

**တၢ်ပတံၣ်ထီၣ်တၢ်ကိတၢ်ခဲတဖၣ်**

ဒ်ပမ့ၢ် **DCSD** ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အသိး, ပအဲၣ်ဒီးစံးဘျူးဘၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဘၣ်တက့ၢ်စ့ၣ်ကိးဂၤဒဲး လၢအဟဲက့ၤကဒါက့ၤဆူ ပတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖၣ်အပူၤလီၤ. ပနၢ်ဟံၢ်လၢနတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဒီးတၢ်အိၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဟ့ၣ်န့ၣ်အလီၢ်အိၣ်ဝဲသပှၢ်ပှၢ် တမ့ၢ်ထဲလၢ ပကီၢ်ရူၣ်ကိၣ်လီၢ်ကဝီၤဒီးပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်ဖိဘၣ် ဘၣ်ဆၣ်အလီၢ်အိၣ်ဝဲသပှၢ်ပှၢ်လၢနနီၢ်ကစၢ်အဟံၣ်ဖိယိတဖၣ်အဂီၢ်စ့ၣ်ကိး န့ၣ်လီၤ. ဖဲပနၢ်ဟူက့ၤတၢ်ကစီၣ်လၢနအိၣ်န့ၣ်, ပအဲၣ်ဒီးအၢၣ်လီၤတူၢ်လီၢ် ပုၤလၢအဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်လၢကိတၢ်ဖဲတၢ်မၤက့ၢ် အဂၤတခါအဂီၢ်မ့ၢ်လၢတၢ်ကိတၢ်ခဲအယိန့ၣ်လီၤ. ပတၢ်ကိတၢ်ခဲတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ် - တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢကိတၢ်ခဲလၢယနူၤအါရံၣ် ၈ သီ - ပျဲန့ၣ်လၢနကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်ဘၣ်ယိၣ်လၢအအိၣ်ဒီးနဖဲနဟဲက့ၤဆူတၢ်သ့ၣ်ထီၣ် မ့တမ့ၢ် နတၢ်မၤတၢ်ရဲၣ်လီၤက့ၢ်လီၤ, ဒီး ကဘၣ်တၢ်ဟံၣ်အိၣ်တုၤလၢလိဖ့ၣ်တြုၤအါရံၣ် ၂ သီ, ၂၀၂၁ န့ၣ်လီၤ.

သန့ၣ်က့ၤနတၢ်ဂ့ၢ်လၢတၢ်ကိတၢ်ခဲတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်အဂီၢ်, တၢ်အံၤမ့ၢ်ဝဲပတၢ်မ့ၢ်လၢကိတၢ်ခဲလၢ ဖဲ ၃၀ သီတၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်အကတီၢ် န ကမၤနီၢ်ကစၢ်တၢ်သ့ၣ်ဆၢဖးကတီၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤက့ၢ်လီၤလၢအလီၢ်အိၣ်တဖၣ် လၢကဟံၣ်ဖျါထီၣ်ကဒါက့ၤအသး ဖဲလိဖ့ၣ်တြုၤအါရံၣ် ၃ သီ, ၂၀၂၁ န့ၣ်လီၤ.

ဒီးနမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤအသးတလၢနကဟံၣ်ဖျါထီၣ်အိၣ်တချုး လိဖ့ၣ်တြုၤအါရံၣ် ၃ သီန့ၣ်, ဝံသးစူဆဲးကျဲ နတၢ်မၤမူဒါခိၣ်တဘျီယိတက့ၢ်.

တဘျီကဒီး, တၢ်ဘျူးဒိၣ်မးလၢနဆဲးမၤတၢ်သပှၢ်ပှၢ်လၢတၢ်လၢမၤအိၣ်လၢအပူၤ ဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢတၢ်ဆိကမိၣ်တယၢ်ဆိဟံၣ် စၢတၢ်တသ့အကတီၢ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

လၢခံကတၢ်, ယအဲၣ်စံးဘျူးဘၣ်သ့ကိးဂၤဒဲးလၢသ့တၢ်ဂ့ၢ်က့ၤစးမၤတၢ်, တၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သးစွံကတုၤ, တၢ်ဝံသးစူအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ယအဲၣ်ဒီးစံးဘျူးဘၣ်ပပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တဲစၢတၢ်ကမံးတံၣ်ပုၤမၤဆူရဲၣ်က့ၢ်တၢ်အခိၣ် (**SSAC**) ဒီးပုၤတမ့ၢ်လၢအကတီၢ်လီၤတၢ် **German DuBois III** ဂၤတဂၤလၢအထံၣ်လိၣ်သးဒီးယၤလၢတနံၤအံၤလီၤလီၤဆိဆိန့ၣ်လီၤ. ယဘၣ်သ့ၣ်ဘၣ်သးဒိၣ်မးဒီး မးလၢအအါထီၣ်လၢတၢ်န့ၣ်က့ၢ်တဖၣ်အဖိခိၣ်လၢပုၤကိၣ်ဖိချး(ဘ)တဖၣ်အဂီၢ်ဒီးတၢ်သမံသမိးအဆၢကတီၢ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်လီၤက့ၢ်လီၤ လၢအသိန့ၣ်လီၤ. ယမ့ၢ်လၢကိတၢ်ခဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အါထီၣ်ဒီးပပုၤမၤလိတၢ်ဖိလၢအခိၣ်န့ၣ်ချ့ တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲယဆိကမိၣ်ထီၣ်နတၢ်ဖံးတၢ်မလၢနဂ့ၣ်ကျဲးစးမတၢ်အိၣ်လၢပပုၤမလိတဖၣ်အဂီၢ်အခါ, **Martin Luther King, Jr.** အတၢ်ကတိၤဟဲန့ၣ်လီၤလၢတၢ်ဆိကမိၣ်အပူၤ, “တၢ်အိၣ်မူလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ပၣ်လီၤသးကျၢၤမုဆူဒီးတၢ်သံက့ၢ်လၢအဟဲထီၣ်သတူၢ်ကလၢ်မ့ၢ်ဝဲ - နမၤတၢ်မနုၤလၢပုၤအဂၢၢ်လဲၣ်.” နတၢ်အိၣ်မူဒီးတၢ်သိထီၣ်သါလီၤအခိပညီ တၢ်တက့ၢ်လီၤတၢ်လၢနီၢ်ကစၢ်အဂီၢ်ဒီးတၢ်သးအိၣ်မၤစၢၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘျးဒိၣ်မးလၢနဟဲဟ်ဖျါထီၣ်နသးက့ၢ်က့ၢ်, တနံၣ်ဘၣ်တနံၣ်န့ၣ်လီၤ. စံးဘျးဘၣ်စ့ၢ်ကိး ပပုၤက့ၢ်ဖိတဖၣ်, ပုၤပၤဆုၤရဲၣ်က့ၢ်တၢ်တဖၣ်, ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်, ဒီးကိၢ်ရ့ၣ်က့ၢ်လီၢ်ကဝီၤန့ၣ်လီၤ.

န ပုၤဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ ၁ တဂၤ,

Cheryl Watson-Harris